
SKI]PSTINA
TURISTIdKE ZAJEDNICE
GRADA PULE

ZAPISNIK

s 9. sjednice Skup5tine Turistidke zajednice Grada Pula, odrZane 72. prosinca 2023. godine u
Grand Hotel Brioni s podetkom u [2,00 sati.

Prisutni dlanovi Skup5tine: Elvis Drandi6, Suran Aleksandar, Marko Scramin, Davor Kujadin,
Kristina Peru5ko, Elisa Grubissa Jurman, Jasna Buii, Dolores Dragun, Mladen Sirola, Manuela
Kraljevii, Marino Bredevii, Ksenija iihor, Martina Gajdek, Tomislav Josupovii

Ostali prisutni: 6lan Vije6a Boris Zgomba i Marija Stokovid, direktorica Sanja Cinkopan Korotaj,
d.ielatnik Goran Fran inovii.

Odsutni dlanovi Skup5tine su: Reli Slonim, Elvis Bileti6, Alen Petrovid, Walter Kapov, Mare
Nikolii, Lenka Vidas, Dorjano Travalja i Filip Zori(,i(,.

Gradonadelnik Filip Zorliile opunomoiio je Gda. Manuelu Kraljevii uslijed njegove odsutnosti
za vodenje Skup5tine TZ Pule. Gtla. Kraljevi6 pozdravlja prisutne i utvrcluje da je prisutan
dovoljan broj dlanova za njezino odrZavanje i dono5enje pravovaljanih odluka te otvara 9.

sjednicu Skup5tine TZ Pule.
Prije podetka sjednice Manuela Kraljevi6 informirala je prisutne kako predstavnik turistidke
agencije Uniline vi5e nije Gda Sandra Gobin nego je umjesto nje Gda. Kristina PeruSko.

Gda. Kraljevi( za sjednicu predlaZe sljededi dnevni red:

1. Usvajanje zapisnika sa 8. sjednice Skup5tine,
2. Prijedlog Rebalansa Programa rada za 2023. godinu i Rebalansa

plana prihoda irashoda 2a2023. godinu
3. Prijedlog Programa radaza2024, godinu i Plana prihoda i rashoda 2a2024. godinu

Dnevni red sjednice usvojen je jednoglasno.

Ad r)
Zapisnik sa 8. sjednice Skup5tine usvojen je jednoglasno u predloZenom tekstu.

Ad 2)
Gda. Kraljevid daje rijed direktorici da ukratko prezentira Prijedlog rebalansa programa rada za
2023. godinu i Rebalansa plana prihoda i rashoda za 2023. godinu. Direktorica je zapo(,ela
izlaganje sa statistidkim pokazateljima gdje je navela da je u prvih l1 mjeseci bilo vi5e dolazak u
odnosu na 2022, godinu za l0 o/o odnosno 4 o/o viie no6enja. Indexi noienja po tipu smje5taja
naspram2022.jeviSi za7%hotelski, lohturistidkanaselja,4%hosteli,6Yokampovi,2%o
privatan smje5taj dok su 5 %ove(,i za plovne objekte. Direktorica se osvrnula na ukupne izvorne



prihode te je rekla da su ukupni prihodi od dlanarine (455.000 EUR) ve6i obzirom da se taj

prihod ostvario na osnovu dobrog poslovanja firmi u 2022. godini, te ukupni prihod turistidke

pristojbe (980.000 EUR) veii jer je za prvih I l. mjeseci evidentan rast noienje za 4 Yo u odnosu

na pro5lu godinu pa je samim time ve6iprihod od turistidke pristojbe. Ve6i su prihodi od sustava

turistidkih zajednica obzirom da jeTZ Istra krajem godine odludila da 6e sufinancirati promociju

na Njemadkom i Nizozemskom trZi5tu po modelu 50.000 EUR TZ Istra : 50.000 EUR TZPulate
6e se tijekom zime i na prolje6e 2024. krenuti sa promotivnim aktivnostima na navedenim

trZi5tima. Sto se tide IstraZivanje i analiza trZi5ta uveiano je na 17.000 EUR je je za dlanove

vije6e uveden bench marking. Klasterski projekti kandidirani na Fond za projekte udruZenih TZ-
a uvedan je iz razloga Sto su za projekt Camino ostale Turistidke zajednice prebacile sredstva TZ
Puli u 2022. godini, EU Proje[t Konzervacija i rekonstrukcija Malog Rimskog kazali5ta uve6ana

je za 10.000 EUR, projekt Visualia uve6an je iz razloga jer je Grad Pula dao financijska sredstva

TZ-t te je ujedno uve6ana stavka obzirom da se iduie godine obiljeZava l0 godina postojanja

festivala pa se planira ve6 krenuti sa aktivnostima u ovoj godini. Koncerti i zabava po ulicama i

trgovima su uvedani iz razloga Sto se vi5e toga organiziralo u pred i pod sezoni, dok je dio

sredstva za Advent 2022. prebaden u ovoj godini te je ujedno stavka uveiana za Advent2023.
Pulski maraton 2023. wetan je.radi natkrivanja bine za pozornicu unutar Arene zbog najave

kiSe, dok je Pulsko kulturno ljeto uveiano na ukupno 50.000 EUR radi bogatih programskih

sadrLaja. Sufinanciranje.manifestacija u organizaciji drugih subjekata dodatno se sufinanciralo

kroz godinu tako da je uvedana navedena stavka, dok Sufinanciranje manifestacija u organizaciji

drugih subjekata oko Nove godine je pripojena prethodnoj stavci.

Novi projekti koji nisu bili u planu bili su PulaJazz Waves festival kojije financiran u iznosu

25.853 EUR, Ture zagleda grada kojeg su radilivodidi u obliku ,,story teling" financirale su se sa

5.840 EUR, projekt Weding nije se rcaliziraojer se s klasterom smanjilo navedenu aktivnost.

Stavka ogla5avanje destinaJije uvedana je iz rizloga Sto 6e se dio sredstva dobivena od TZI2
odraditi tijekom ove godine, dok stavka za izvodenja radova za KruLni tok Pula Medulin je

evidentna izrazloga Sto je' fakturirana u ovoj kalendarskoj godini zarealizirane radove u2022.
Fond za projekte udruZenih turistidkih zajednica je uveian na 20.000 EUR za potrebe

kandidiranog klasterskog projekta Camino s obzirom da su nam dodijeljena ta sredstva.

Nakon Sto je direktorica prezentirala Rebalans programaradaza2023. godinu iRebalans prihoda

i rashoda 2a2023. godinu Gda. Kraljevi6 je otvorila raspravu za Sto nije bilo dodatnih pitanja, te
je dala todku na glasanje.

Rebalans programa rada za 2023 godinu i Rebalans prihoda i rashoda za 2023 je prihvaien
jednoglasno.

Ad 3)
Manuela Kraljevi6 otvorila je treiu todku Prijedlog program rada 2a2024. godinu te plan prihoda

i rashoda za 2024. na Sto je dala rijed direktorici da ga predstavi. Direktorica je zapodela

izlaganje sa pove6anjem prihoda od turistidke pristojbe (ukupno: 1.230.000 EUR) obzirom da se

obveza povedala 2a2024. iza pau5al ipo nodenju. Takoder, obzirom da je2023. godina bila
poslovno bolja u odnosu na lanjsku godinu uveian je prihod i od turistidke dlanarine (ukupno

500.000 EUR) Osvrnula se na nove projekte, pa je tako zapet friendly planirano 10.000 EUR za

Sto 6e se zajedno sa Gradom razmotriti moguinost postavljanja novih sadrZajaza pse na plalama.
Projekt Austrougarska Setnica provoditi 6e se zajedno sa udrugom Sonitus gdje bi se na lokaciji
Mornaridki park zasadile nove biljne vrste stabala i od kuda bi zapodela Setnica, na lokaciji Sv.

Polikarp postavile bi se svjetlosne instalacije, Mornaridka crkva bi se osvjetlila i postavio bi se



mapping. Grad Pula u planu ima saniranje stepenica i cijelog poteza ulice. Projekt u vidu Setnice
je zamiSljen sve do Mornaridkog groblja koje bi se decentno osvjetlilo. Ovim dugorodnim
projektom stvorili bi se novi sadrlajiizvancentragradaa samim time bi se promovirala prida o
Austrougarskoj Puli. Projekt se djelomidno kandidirao na natjedaj EU zajedno sa Gradom Pula.
Neovisno o ishodu sufinanciranja od strane EU i5lo bi se sa projektom prema prioritetima a to bi
bilo da se na Mornaridkoj crkvi postavi svjetlosni mapping u dogovoru sa Poredkom-Pulskom
biskupijom. Projekt Pleksi Hodogram bi se takoder radio sa udrugom Sonitus u sklopu kojeg bi
se kod crkve Marije Formoze napravio hologram od pleksija putem kojeg bi se moglo vidjeti
kako je nekad izgledala crkva. Pulski Karneval i5ao bi po modelu kao prija5njih godina u sklopu
kojeg bi se organizirale 2 subote programi za najmlade ,,U potrazi za Karnevalom" dok bi se

vratila velika povorka grupa uz glazbeni koncert na Portarati. Sa klasterom bi se napravile
razlilite tematske turistidke ture za svaku pojedinu destinaciju koje bi se prezentirale na web-u i
kartama, ali i turistidkim agencijama i sl. Projekt snorkeling planiran je u NP Brijuni kroz
kreiranje podvodne karte i postavljanje informativne table za podvodno ronjenje u iznosu 7.000
EUR. Za stavku kongresa malrje je planiranih sredstva izrazlogajer je rnanje upita zaprimljeno.
U planu je tisak letaka pje5adke staze, mali plan grada, Letci J. Joyce, Franjevadka crkva i
samostan, biciklistidke staze juLne Istre te je u planu nova klasterska bro5ura koja ie objediniti
sve vaZne informacije unutar klastera. Projekt Sea wiew u planu je za promociju priobalja (plaia)
za potrebe web-a, troSak sufinanciranje prve pomo6i pokrit 6e se prema dogovoru od strane
Grada zbog pove6anja tgristidke pristojbe dok se za sufinanciranje djelatnika MUP-a pronalao
jeftiniji smje5taj. lnterventnoj policiji odnosno njihovim roniocima sufinancirati 6e se oprema u
iznosu od 3.500 EUR. Projekt Sea Star Hero sa udrugom Sonda u iznosu od 20.000 EUR
provodit ie se nakon Poreda i u Puli, radi se o ekolo5kom projektu na nadin da se skuplja
podvodnisitniotpad sa iznajmljenom maskom idisalicom od strane gostiju naplaLi.
Nakon zavr5enog izlaganja direktorice, Gtla. Kraljevii otvorila je raspravu. G, Bre6evi6 javio se

vezano za temu u svezi novog zakona o turizmu koj i je u pripremi te je zamolio direktoricu dali
moZe prokomentirati da li se shodno na novi zakon razmi5ljalo i uvrstilo u plan, te je naveo i
dinjenicu da 6e se novim najavljenim prijedlogom turistidka dlanarina plaiati dragovoljno Sto 6e

zasigurno utjecati na prihod TZ-a. Direktorica je odgovorila da novi zakon treba biti prvo
donesen te se zatim u Sest mjeseci trebaju donijeti pravilnici i svi potrebni pokazatelji Sto je u
praksi nerealan period za dono5enje. Nakon toga regionalni TZ-i trebaju donijeti svoji plan
upravljanja destinacijom dok nakon njih lokalni TZ-i donose svoj plan upravljanja destinacijom.
Sve te aktivnosti nede se desiti tijekom2024. tj. za lokalne ie najranije krenuti aktivnosti 2025.
godine, a Sto se tide turistidke dlanarine znaza najave aline vjeruje da 6e se navedeno usvojitiza
2024. godinu. Novi zakoni pratit 6e se te sukladno njihovom dono5enju poduzet ie se mjere
zakljudila je direktorica, Nastavno na temu istaknula je da postoje mnoge nelogidnosti u Zakonu
o turizmu s obzirom da se zakonom odgovornost stavlja na lokalni TZ, a gradovi nakon Sto se

donese plan upravljanja destinacijom moZe a i ne mora prihvatiti odluke. Ispravnije bi bilo da
gradovi provode zakon uz suradnju sa svojim TZ-ima. Zakon 6e se trebati doraditi kroz druge
zakone kako bi se mogao implementirati u praksi rekla je direktorica s obzirom na limitiranje
kapaciteta.
Gda. Kraljevid otvorila je daljnju raspravu yezano za Prijedlog program radaza2024. godinu te
plan prihoda irashoda 2a2024. Daljnje rasprave nije bilo te je isti dan na glasanje.

Prijedlog program radaza2024. godinu, te Plan prihoda irashoda 2a2024. godinu usvojeni su
jednoglasno.



)

)

Po zavr5etku Skup5tine direktorica se zajedno sa Gda. Kraljevii zahvalila svima na angaZmanu i

trudu tijekom2023. godine izaleljela sretne blagdane.

Sjednica je zavr(ena u 12.35 sati.

Zapisni(ar
Goran Franinovi6

Zamjenik pred sj edn ika :

MaryplqKnaljevi6


